

Title (en)

Vehicle mounted mixer for flowable media, such as concrete

Title (de)

Fahrzeugmischer für flüssige Medien, wie Beton

Title (fr)

Mélangeur monté sur véhicule, pour mélanges aptes à couler, comme du béton

Publication

EP 0699511 A2 19960306 (DE)

Application

EP 95113597 A 19950830

Priority

DE 4431501 A 19940903

Abstract (en)

The drum (16) of the premixed concrete truck has bearings (26,28) near the inside ends to support a tube (24) on whose outer end is fitted the end seal and loading chute (42) to complete the drum. The tube and end seal are moved axially to open the drum for discharging the concrete. The seal is on a stepped profile (36) which slides into the open end of the drum and the pipe ducts water into the drum, via spaced slots (64) to moisten the dry concrete mix and for washing out the drum. The pipe is supported in the two mountings via bearing sleeves fitted over the pipe, and easily replaced when worn. The bearings are lubricated by part of the water flow through the pipe. The pipe and end fitting are removed in one piece for access.

Abstract (de)

In der Mischtrommel (16) eines Fahrzeugmischers ist ein koaxiales Rohr (24) gelagert, welches zusammen mit einem Verschlußelement (36) und einem Aufgabetrichter (42) eine Baueinheit bildet. Das Rohr (24) ist in zwei Lagern der Mischtrommel (16) relativ drehbar und längsverschiebbar gelagert. Das Verschlußelement (36) dient zum Abschluß einer Hecköffnung (20) der Trommel (16) und kann mittels einer Verstelleinrichtung mit dem zentralen Rohr (24) axial verstellt werden, um die Hecköffnung (20) der Trommel zu öffnen bzw. zu schließen. Das Rohr (24) erstreckt sich über fast die ganze Länge der Mischtrommel und gewährleistet eine schwingungsfreie Lagerung des Verschlußelements, sodaß zwischen diesem und dem Trommelmund während der Fahrt keine Relativverschiebungen auftreten können, die der Abdichtung schaden würden. Die Baueinheit ist als Ganzes aus der Mischtrommel abziehbar, sodaß Wartungsarbeiten leicht durchführbar sind. <IMAGE>

IPC 1-7

B28C 5/42

IPC 8 full level

B60P 3/16 (2006.01); **B28C 5/42** (2006.01); **B28C 7/04** (2006.01); **B28C 7/06** (2006.01); **B28C 7/12** (2006.01)

CPC (source: EP US)

B28C 5/4231 (2013.01 - EP US); **B28C 5/4237** (2013.01 - EP US); **B28C 5/4262** (2013.01 - EP US); **B28C 5/4265** (2013.01 - EP US)

Citation (applicant)

- US 2303902 A 19421201 - BALL CHARLES F
- GB 587488 A 19470428 - CHAIN BELT CO
- US 2439250 A 19480406 - HILKEMEIER LOUIS G
- US 2265752 A 19411209 - BALL CHARLES F
- US 2348682 A 19440509 - GEBHARD JAEGER, et al
- GB 593703 A 19471023 - JAEGER MACHINE CO

Cited by

CN103223695A; CN107457900A; CN101856989A; CN107344401A; WO2020248763A1

Designated contracting state (EPC)

DE FR IT NL

DOCDB simple family (publication)

EP 0699511 A2 19960306; **EP 0699511 A3 19960417**; **EP 0699511 B1 20010704**; CZ 222595 A3 19960313; CZ 287408 B6 20001115;
DE 4431501 A1 19960307; DE 4431501 B4 20040916; DE 59509375 D1 20010809; US 5513911 A 19960507

DOCDB simple family (application)

EP 95113597 A 19950830; CZ 222595 A 19950830; DE 4431501 A 19940903; DE 59509375 T 19950830; US 52070695 A 19950829